



## Referat af møde i OSK København

Blågårdsgade 14

30. november 2014

### 1. Præsentationsrunde og åndelige princip

John – GSR Tårnet, Carsten GSR suppleant for tirsdag, Jonas GSR, Dorrit Litteratur, Susan observant, Dan HI, Jes GSR Mågevej, Johanne GSR woman power, Thomas OSR, Ingrid GSR Valby gruppen, Thomas observant, Charlotte Observant, Pia kasserer OSK, John friheden GSR, Tue GSR Skipper Skræk, Anne observant.  
Der er 3 nye observatører til stede i dag.

### 2. Afbud

OI formand, Tue GSR fredagsmødet.

### 3. Beslutningsdygtighed (mindst 5 GSR'er)

Yes! 8 GSR'er ergo beslutningsdygtighed.

### 4. Oplæsning af koncepterne og traditionerne samt indsamling til kaffe/te mm.

-

### 5. Servicebøn & åndeligt princip for mødet

-

### 6. Meddelelser fra bestyrelsen

Der mangler en formand (2 år cleantime) og næstformand (1 ½ år) for OSK. Der mangler en OSS'er.

Der kan sendes retningslinjer ud for de forskellige poster. Proceduren er at medlemmet sender sit service CV til OSK, stiller derefter op for en gruppe og bliver derpå valgt ind. Susan er nomineret af sin gruppe Skipper Skræk og stiller op som formand til næste OSK møde.

### 7. Kasserer rapport

Pia Kasserer gennemgår regnskab og donationer. Der er indkøbt længeventet pc til OSK. Kasserer mangler retningslinjer for udbetaling af transportudgifter. Kasserer ønsker diskussion om tilliden fra grupperne ang. 7. end tradition. Bilagene sendes med referat. Der lægges snart budget for det nye år, og kasserer ønsker budget fra de forskellige underudvalg og OSR. Pia oplyser at hun har siddet 2 år til januar og ønsker at afgå efter mødet til januar. Kassereren fortsætter indtil mødet i marts for at give mulighed for at den nye kasserer kan få overført erfaring, hvis det ønskes



## 9. Pause 7 min.

-

## 10. OSR rapport

OSR: deltog ikke i sidste RSK møde, da udlægget ikke kunne udbetales rettidigt før afholdelse af mødet. Da det drejede sig om et relativt stort beløb betød det at OSRformanden ikke deltog. Der efterspørges efter nogle andre retningslinjer for dette. Fristen for hvornår man skal sende sine udgifter ind diskuteres.

Vores OSR finder det ubelejligt at området ikke var repræsenteret ved det netop afholdte RSK møde, da dette er vigtigt for NA samarbejde på tværs af landet og som helhed.

København bød ind på næste RSK i november 2015 og fik den. Carls stue kan forstå afholdes af denne weekendr.

Mht. servicekonference i 2015. Der blev ikke budt ind på denne og dette skal ske hurtigst muligt og senest ved næste RSK møde.

Buget 2015. Området skal senest start december 2014 melde tilbage til RSK kasser såfremt buget ikke godkendes, buget må godkendes da vi i området ikke har taget ansvar for, at tage stilling og melde tilbage rettidigt.

OSR skulle have haft med om grupperne kan oprette eks. Mobilepay til gavn for 7 tradition / donations muligheder ved et møder. Vil blive taget med til næste gang.

## 11. Gennemlæsning af forløbeligt referat

-

## 12. Rapporter fra underudvalg

### *Helpline*

Alt kører fint.

### *HI*

Mødet i Hersted Vester er lukket. Det har kørt i 6 ½ år. HI er blevet kontaktet af Vester Fængsel og skal derind 9. dec sammen med MA og AA og speake. Det kan evt. blive 2 gange i måneden. Retspsykiatrisk kører. Der er mellem 3 og 8-12 personer i fremmøde. HI laver møder for indsatte og patienter der ikke selv kan komme. Der er to der har spurgt efter udgang til NA møder. Der er budgetteret 500 kr /måned hvilket ikke engang pt. bliver brugt. Ang. Horserød Statsfængsel – De ønsker møder men Dan har meddelt at Det kan HI ikke pt Fængslet ønsker viden om Helsingør har mulighed for stempelmøder. Stempler kan købes til kr 225 til fanger der får udgang.

I Jyderup holdes NA møde, der spørges om enkeltpersoner må møde op og lave speaks. Der svares ja til dette.



### **Konvent**

Lars Rs er ikke repræsenteret, og vælges derfor til januar. ER der andre grupper der ønsker at opstille til konventformand, kan de dette.

### **Litteratur**

Alt kører. Det er lykkedes at mødes og overfører. Der er en bankbeholdning på ca 15.000. De forløbelige oversættelser sælges som varmt brød og der er kun 1 tilbage.

### **OI**

Pia er sekretær i OI og fortæller at opstartfasen bare kører derudad med definition af vision og arbejdsområder. Brev til offentlige instanser bliver et oplæg på næste møde. Der er brug for en projektor til afholdelse af oplæg/workshops etc. En sådan koster 2200. Næste OI møde er 14. december kl. 13:30 – 17.

### **WEB:**

I forbindelse med den nyopdaterende mødeliste, har web kun modtaget 1 tilkendegivelse om at den ordning var noget møg. Der opfordres til at medlemmer går ind og kigger hjemmesiden og tjekker om den er fuldstændig up to date.  
Ang. Nakbh.dk til OSK mail-adresser - skal vi fortsat have det domæne, som koster 180 kr/år?.

### **13. GSR / GSS runde og frit forum**

Der ønskes en bedre oversættelse af Principperne fra oversættelsesudvalget.  
Retningslinjer for den 7'ende. Er det gruppernes ansvar eller skal der være nogle retningslinjer.

### **14. Pause 7 min.**

-

### **15. Eventuelt**

#### **Retningslinjer for transportudgifter**

Kasserer: I forhold til donationer har det meget med tillid at gøre at Na midler bliver brugt fornuftigt. Der stilles spørgsmålstejn ved om transport skal afregnes med 2 kr/km + bropenge. Kasserer mener det skal være afregning i forhold til billigste transportmiddel. Altså med bus eller tog. Skal der kigges på retningslinjer for udregning af transportudgifter. Dette tages med ud i grupperne, så vi kan beslutte næste gang.

### **16. Beslutningslog, ajourføres**

Husleje restance, retningslinjer for husleje niveau?  
Punktet bliver henkastet og der kigges på evt. sager om der opstår noget lignende fremover.

### **17. NA-relaterede meddelelser**

Hvis ikke alle grupper endnu eksisterer på mødelisten, opfordres til at melde tilbage til mødelisteansvarlig på nye hjemmeside.  
På næste møde skal vælges en formand. Andre velkomne til at stille op denne dag.



Ledige poster som kasserer, næstformand,.  
Der er juleaftensmøde den 24. kl 24.00 og John vil gerne have hjælpere.  
På søndag er der på skipper skræk julehygge kl. 18.  
Der er OI møde den 14. dec . kl 13:30 i linje 14.

#### 18. Næste OSK møde

##### *Dato*

25. januar 2015

##### *Kaffeposten*

Der er 138 kr, der mangler kaffe og bæger. Susan tager tjansen.

#### 19. Gennemlæsning af hele referatet

-

#### 20. Hvordan har det været runde, udenfor referat

-

#### 21. Sindsrobøn

-

#### Beslutningslog for grupperne:

-Skal vi beholde mail-adresser for OSK-poster i vores eget domæne nakbh.dk og bibeholde historikken? Dette betyder egne mailadresser, i stedet for brugen af gmail, Hotmail - adresser. Domænet koster pr. år 180 kr.

- OI (offentlig Information) som arbejder for fremme af kendskabet til NA, i det (surprise ) offentlige har brug for en projektor til afholdelse af workshops, info-møder etc. Kan dette bevilliges af OSK's midler? En sådan koster ca. kr. 2200.

- Transportudgifter

Kassereren har brug for retningslinier for refundering af transportudgifter.

Pt. er der uenighed om hvorledes transportudgifter refunderes. Er det absolut billigst mulige transportmiddel som f.eks tog og bus, eller skal man kunne køre i egen bil med refusion af 2 kr/km og bropenge. Pt. er der ingen fast retningslinje for dette. Spørgsmålet lyder om, der skal udarbejdes sådanne faste retningslinjer?



### Forkortelser anvendt i NA

Forkortelse	
GSR	Gruppe Service Repræsentant
GSS	Gruppe Service Suppleant
HI	Hospitaler og Institutioner
OI	Offentlig Information
OSK	Område Service Komité
OSR	Område Service Repræsentant
OSS	Område Service Suppleant
RSK	Regionale Service Komité
WSO	World Service Office
WSB	World Service Board

### Serviceposter i OSK København

NA Område Service Komite (OSK) Liste for betroede tjenere	
<b>Formand (ordstyrer):</b> Ledig post	<b>Sekretær:</b> Helene W, København
<b>Næstformand (viceordstyrer):</b> Ledig post	<b>Område service repræsentant (OSR):</b> Thomas W, København
<b>Kasserer:</b> Pia E, København	<b>Område service suppleant (OSS):</b> Ledig post
<b>Helpline tovholder</b> Yadigar, København	<b>HI-formand</b> Dan, Albertslund
<b>Internet formand</b> Ledig post	<b>Konvent formand</b> Ledig post
<b>Litteraturansvarlig</b> Dorrit N, København	<b>OI-formand</b> Sanne F, København
Ledig poster i vores område kan ses på NA Danmarks hjemmeside <a href="http://www.nadanmark.dk">www.nadanmark.dk</a>	